
2024D19960 LIJST VAN VRAGEN

De vaste commissie voor Financiën heeft over de brief van de Staatssecre-
taris van Financiën van 16 april 2024 inzake de Fiscale Beleids- en
Uitvoeringsagenda (Kamerstuk 32 140, nr. 184) de navolgende vragen ter
beantwoording aan de Staatssecretaris voorgelegd.

De fungerend voorzitter van de commissie,
Tielen

De griffier van de commissie,
Weeber
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Nr Vraag

1 Hoe hoog zou het tarief worden van een nieuwe eerste schijf in
box 1 van de inkomstenbelasting met een schijfgrens van
30.000 euro, rekening houdend met een budget van 2 miljard euro,
en hoeveel zou iemand met een modaal inkomen er bij het
invoeren van zo’n schijf netto jaarlijks op vooruitgaan? Hoeveel
zou iemand met een inkomen ter hoogte van het wettelijk
minimumloon erop vooruitgaan? Hoe pakt dit uit bij schijfgrenzen
van 40.000, 50.000 en 60.000 euro? Hoe pakken deze scenario’s uit
bij een budget van 5,5 miljard euro?

2 Wat voor maatregelen kunnen genomen worden om de giftenaf-
trek zodanig te beperken dat dit structureel 250 miljoen euro
oplevert?

3 Hoe hoog moet de heffing op vliegtickets voor afstanden boven
1.000 km worden om de opbrengst van de vliegbelasting structu-
reel met 248 miljoen euro te verhogen?

4 Wat is een complete beschrijving van de veranderopgave van de
Belastingdienst?

5 Hoe ver is de veranderopgave van de Belastingdienst?
6 Welke onderdelen wegen het zwaarst in de veranderopgave van de

Belastingdienst?
7 Welke instanties/instellingen zijn betrokken bij de veranderopgave

van de Belastingdienst?
8 Hoe verhoudt het belangrijkste doel van het belastingstelsel,

namelijk om middelen op te halen om collectieve uitgaven te
financieren, zich tot maatregelen gericht op fiscale vergroening?

9 Welke IT knelpunten voorziet u bij het digitaliseren van de BPM
aangifte en hoeveel FTE vraagt deze gewenste aanpassing?

10 Wordt bij het onderzoek naar de digitale BPM aangifte, om het
proces te vereenvoudigen, ook de mogelijkheid van digitale
koerslijsten en het VIN-nummer betrokken?

11 Hoe ver is de Belastingdienst met het inhalen van achterstallig
onderhoud?

12 Welke niet-fiscale taken worden buiten de Belastingdienst
georganiseerd?

13 Welke niet-fiscale taken worden binnen de Belastingdienst
georganiseerd?

14 Bij welke maatregelen is besloten om deze niet geautomatiseerd
uit te voeren?

15 Hoeveel capaciteit vraagt het niet geautomatiseerd uitvoeren?
16 Waarom kan de herplanning in het IV-portfolio van de keten Auto

niet voor 1 januari 2025 afgerond zijn en welke problemen zijn er?
17 Wat is de gebruikte definitie van opmerkelijke belastingconstruc-

ties?
18 Welke belastingconstructies hebben het meest invloed gehad op

het dalen van belastingontwijking?
19 Kan gedifferentieerd worden in verschillende categorieën

ondernemers qua omvang bij Figuur 1: «Ontwikkeling marginale
toptarieven op het inkomen van een werknemer, IB-ondernemer en
dga»?

20 Wanneer beschouwt u het werk als «af», gezien de vermelding dat
een verdere vergroening van het fiscale stelsel een van uw
belangrijkste beleidsprioriteiten was en dat essentiële stappen zijn
gezet, maar het werk nog niet af is. Kunt u per genomen «essen-
tiële stap» aangeven tot hoeveel CO2-reductie dit heeft geleid,
afgezet tegen de opbrengsten per fiscale regeling?

21 In 2021 hebben 135 landen een akkoord bereikt over een wereld-
wijde minimumbelasting (implementatie van Pijler 2). Kunt u een
actueel overzicht verstrekken van de landen die deze richtlijn
inmiddels in wetgeving hebben geïmplementeerd?
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22 Wat is de stand van zaken van pijler 2?
23 Hoeveel landen hebben pijler 2 al geïmplementeerd?
24 Wat is de stand van zaken van het advies van de kwartiermaker?
25 Wat is de gebruikte definitie van een heffingslek?
26 Kunt u voorbeelden geven van een heffingslek?
27 Kan, in het kader van andere maatregelen om de gevolgen van de

Vpb-plicht voor woningcorporaties te beperken, worden ingegaan
op de optie van een herintroductie van de herbestemmingsreserve
(HBR)?

28 Zijn er EU-lidstaten die reeds gebruik maken van de uitzondering in
de ATAD1- richtlijn voor langlopende openbare-
infrastructuurprojecten, en zo ja, welke landen zijn dit?

29 Waarom heeft het kabinet ervoor gekozen om fiscale wetgeving
die noodzakelijk is om de gevolgen van een arrest zo snel mogelijk
te repareren mee te nemen bij het Belastingplan en niet, bijvoor-
beeld door spoedwetgeving, een eigen zelfstandig wetgevingstra-
ject te laten doorlopen?
Wat betekent dit voor eventuele aanpassingen in de (huidige)
box 3 wetgeving en/of aanpassingen met de nog in te dienen wet
werkelijk rendement box 3?

30 Hoe ziet de meerjarenraming voor de opbrengst van de vennoot-
schapsbelasting eruit, en welk deel van deze opbrengst wordt in de
afzonderlijke jaren opgebracht door woningcorporaties?

31 Welke andere Europese landen hanteren zowel een verbrandings-
belasting van meer dan 39 euro per ton restafval als een CO2-
heffing op de verwerking van restafval in afvalenergiecentrales?

32 In hoeverre wordt het door de verhoogde CO2-heffing op AVI’s
financieel aantrekkelijker om nog meer Nederlands restafval naar
cementovens en afvalenergiecentrales in het buitenland te
exporteren, waar geen of zeer lage heffingen op restafvalverwer-
king gelden?

33 Hoeveel brandbaar Nederlands restafval is in 2023 naar cemento-
vens geëxporteerd? En hoeveel naar buitenlandse afvalenergiecen-
trales?

34 Indien de aangescherpte CO2-heffing AVIs door de afvalenergie-
centrales wordt doorbelast aan gemeenten zoals dit momenteel
ook bij de verbrandingsbelasting (WBM) gebeurt, met hoeveel
euro zal de gemeentelijke afvalstoffenheffing per huishouden dan
naar verwachting stijgen?

35 Wat is het risico dat de combinatie van de Nederlandse verbran-
dingsbelasting en de aangescherpte nationale CO2-heffing op AVI’s
resulteert in een toename van afvalstortingen in Europa?

36 Hoe verhoudt de CO2-heffing op afvalenergiecentrales zich tot de
CO2-heffingen op fossiele alternatieven voor stadsverwarming,
zoals geïmporteerde fossiele LNG en aardgas?

37 Hoe ziet de meerjarenraming voor de opbrengst van de vennoot-
schapsbelasting eruit, en welk deel van deze opbrengst wordt in de
afzonderlijke jaren opgebracht door woningcorporaties?

38 Klopt het dat woningcorporaties vennootschapsbelasting betalen,
terwijl zij geen winst beogende instellingen zijn?

39 Gaat de eindrapportage van het IBO Woningbouw en Grond voor
de zomer van 2024 naar de Kamer, en bevat deze een nadere
verkenning van de mogelijkheden om de vennootschapsbelasting-
druk voor woningcorporaties te verlichten met maatregelen die
passen binnen de (klimaat)bepalingen van de Algemene Groeps-
vrijstellingsverordening staatssteun (subsidie of een aftrekpost in
de vennootschapsbelasting voor verduurzaming)?

40 Welke «andere mogelijkheden om woningcorporaties financieel
tegemoet te komen» [...] [liggen] «veel meer voor de hand» in
verband met ATAD?
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41 In hoeverre kunnen ook woningcorporaties worden geraakt door
de aanpak van kortdurende verhuurconstructies in de btw?

42 Moet voor de herzieningen in het kader van de aanpak van
kortdurende verhuurconstructies in de btw ook een herzieningsad-
ministratie worden bijgehouden, en wat zijn de gevolgen voor de
administratieve lasten?

43 Worden woningcorporaties geraakt door de aanscherping van de
earningsstrippingmaatregel door het opnemen van een
anti-fragmentatiemaatregel?

44 Kunt u bevestigen dat de aanscherping van de earningstripping
gevolgen zal hebben voor kleine woningcorporaties die nu nog
onder de drempel blijven met de rentelasten, en zo ja, hoeveel
woningcorporaties en verhuureenheden worden hierdoor geraakt?

45 Wat is de financiële impact van de aanscherping van de earnings-
strippingmaatregel door het opnemen van een anti-
fragmentatiemaatregel, en welk deel hiervan slaat neer bij
woningcorporaties?

46 Wat zijn, indien woningcorporaties zouden worden geraakt door de
aanscherping van de earningsstrippingmaatregel door het
opnemen van een anti-fragmentatiemaatregel, de technische
mogelijkheden om woningcorporaties uit te zonderen of te
compenseren?

47 Kunt u aangeven hoeveel extra ondernemingen te maken hebben
met de earingsstrippingsmaatregel door het verlagen van de
renteaftrekbeperking van 3 naar 1 miljoen euro? Kunt u daarbij
tevens aangeven in hoeveel gevallen er gebruik is gemaakt om
vennootschappen «op te knippen» uitgesplitst per sector?

48 Hoeveel landen zijn betrokken bij Pijler 1? Hoeveel landen zullen
– als deelnemer – aanwezig zijn bij de ondertekeningsceremonie in
juni 2024? Op welke punten is het, vooralsnog, niet gelukt om
overeenstemming te bereiken?
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